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Först och främst e. stort tack 1ll Svensk biblioteksförening för s1pendiet. 
Här följer en något rörig men djupt känd reflek1on (eller ”rapport” om ni så 
vill) kring mi. deltagande i IFLA WLIC i augus1 2023.  

Till årets WLIC, som avhölls i den nederländska hamnstaden Ro.erdam, 
bestämde jag mig för a. ta tåg. Jag ville värna klimatet och sam1digt i lugn 
och ro förbereda mig inför konferensen. Någon lugn och ro fick jag dock 
inte. A. ta mig 1ll Köpenhamn gick bra. Väl där stannade jag e. knappt 
dygn för a. delta i Copenhagen Pride, något jag tyckte jag kunde använda 
som en hbtq-booster inför en konferens som jag visste indirekt skulle handla 
mycket om mänskliga räXgheter och förläggandet av nästa års WLIC 1ll 
Förenade arabemiraten. EZer Köpenhamn gick resan dessvärre inte ”som 
tåget”. Förseningar, inställda tåg, konduktörer som skrek i sprakande 
högtalare – och 1ll sist en tågsträcka som var avstängd för trafik de närmsta 
två veckorna, utan a. jag få. någon som helst informa1on om det. Det 
slutade med a. jag plankade på e. annat tåg 1ll Amsterdam och därifrån 1ll 
Ro.erdam, må det nederländska tågbolaget förlåta mig. Tyvärr innebar allt 
de.a a. jag missade det inledande mötet jag tänkt närvara på 
(”The Future of IFLA from a Nordic Perspec1ve”) men jag bidrog via resan i 
alla fall inte värst mycket 1ll a. y.erligare förstöra ozon-lagret. Och ärligt 
talat, lite tågtrassel är ju en bagatell jämfört med hur det är a. ta sig 1ll 
Europa från många andra delar av världen. 

Väl på plats är Ro.erdam en läXllgänglig stad med bra kollek1vtrafik (och 
dessa dagar även med e. väldigt 1llmötesgående väder) och a. ta sig fram 
och 1llbaka 1ll Ahoy Arena och konferenscentret där vi skulle hålla 1ll var en 
barnlek. Jag blev första dagen väldigt glad över a. så många unga 
människor lockats 1ll biblioteksvärldens hög1dsdagar men förstod snart a. 
de köade 1ll e. sportevenemang som pågick parallellt med WLIC. Men 
deltagarna på WLIC gick inte av för hackor de heller, även om medelåldern 
var högre. 

Välkomstceremonin var det vanliga hopkoket av peppning, självberöm och 
lokala digniteter. Precis som det ska vara. En dansgrupp framförde e. starkt 
nummer med klar queer inriktning, vilket jag tyckte var välkommet i 



sammanhanget. För ja, diskussioner kring valet av Dubai som värd för 
nästkommande årskonferens dök upp redan från start. Många av de jag 
träffade var upprörda, inte minst då det framkommit a. IFLA gå. med på 
a. censurera programmet. Bibliotek ska stå för fri 1llgång 1ll informa1on 
och a. IFLA lite i smyg gå. med på värdlandets krav på censur är helt enkelt 
en skandal. Du behöver inte vara engagerad i hbtq-frågor, eller ens vara 
intresserad av dessa, för a. inse a. det är en farlig väg a. gå.  

På måndagens SIG (Special Interest Group) för LGBTQ/hbtq-frågor på 
bibliotek diskuterades WLIC 2024 av naturliga skäl extra mycket. Flera 
kände, precis som jag personligen gjorde, a. det inte går a. åka ifrån WLIC 
med hedern i behåll utan a. genomföra någon slags manifesta1on. Det var 
vik1gt för oss a. vi inte på något 
sä. a.ackerade biblioteksanställda 
från Förenade arabemiraten, då de 
knappast har makt a. styra över 
vad som kan el ler inte kan 
avhandlas på en konferens. Vi ville 
hålla en posi1v ton och uppmuntra 
1ll diskussion och dialog. Det här 
utmynnade i a. en grupp på cirka 
1o personer (plus några som kom 
och gick) ställde sig med has1gt 
s k a p a d e p l a k a t i n 1 l l I F L A -
ledningens ”bås” på invigningen av 
posterutställningen. För mig som 
homosexuell och bibliotekarie 
handlade det både om a. protestera mot censuren och mot hela den slutna 
process som ledde fram 1ll valet av Dubai men också mot tanken a. vi 
hbtq-människor offrades för a. säkerställa a. andra grupper av människor 
skulle få 1llgång 1ll kongressen. I en 1d då hbtq-räXgheter är under a.ack i 
stora delar av världen väljer min branschs y.ersta organ alltså a. kasta 
hbtq-människorna under bussen. Det är ingen tvekan om a. IFLA och dess 
konferenser har varit - och i allra högsta grad forgarande är - alldeles för 
eurocentrerat. Om det råder en så vi.jat vet total konsensus. Men istället 
för a. diskutera och bjuda in 1ll samtal om hur vi löser de.a problem togs 
alltså beslutet av IFLAs ledning utan någon som helst insyn. Transparens har 
inte varit e. ord som kännetecknat Barbara Liasons ledarskap. 



Så hur togs då vår protest emot? Många nickade, vinkade eller log i en form 
av mild uppmuntran. Endast en (ja, en enda) människa kom fram 1ll mig och 
ville diskutera och ge sin syn på varför Dubai var e. godkänt val. 
Argumentet var a. det går a. vara homosexuell om man inte ”visar det”. 
Inte e. argument jag godkände men jag välkomnade samtalet. IFLAs 
president låtsades däremot inte se oss trots a. vi stod in1ll henne i en 
1mme eller två. Hur enkelt hade det inte varit a. säga, ”jag ser er och det är 
en vik1g fråga som vi lovar a. fortsä.a jobba med”? Över huvud taget så är 
det lite sorgligt a. det så sällan blir någon dialog över redan etablerade 
strukturer. IFLA måste fortsä.a si. arbete med a. göra både WLIC och 
organisa1onen ännu mer öppen och 1llgänglig. Flera vi.nesmål från 
konferensdeltagare visar a. de känt sig ganska ensamma med få 
interak1oner annat än med redan etablerade kontakter. Och jag känner a. 
det är e. av de stora problemen med konferenserna. IFLA jobbar med det 

(genom exempelvis försök med 
braindates), men generellt hänger 
folk med folk som de redan känner, 
olika frivilliga och ”ofrivilliga” 
grupperingar blandas sällan. Jag vet 
a. jag är en del av problemet, för 
det känns inte helt naturligt a. bara 
gå fram 1ll en människa och säga 
”hej, vad gör du och hur ser din 
yrkesvardag ut?”, trots a. det 
borde vara så lä.. Jag förstår a. det 
finns flera kontaktytor om man har 
haZ förmågan och kontakterna a. 
bli del av en SIG eller sek1on men 

IFLA måste bli ännu bä.re på dialog. Fler panelsamtal mellan 1ll synes 
”motsa.a” parter, fler brännande frågor. Årets WLIC handlade mycket om 
AI, vilket är förståeligt och nödvändigt. Men var fanns samtalen och 
deba.erna om bannlysta böcker, censur, rasism i yrkeskåren och andra mer 
konfliktladdade ämnen? Jag känner a. IFLA i sin vilja a. undvika konflikter 
förlorar stora delar av sin funk1on.  

Nåväl, hur det än ligger 1ll med allt som kan förbä.ras så finns det också så 
oerhört mycket som är bra. Det arbete som läggs ner i sek1oner och SIG:er 
är oZa väldigt imponerande. Inte minst med tanke på a. det helt och hållet 
bygger på frivillighet. Generellt tycker jag överhuvud taget a. vår yrkeskår 



kännetecknas av generositet och en vilja a. dela med sig av sina kunskaper 
och erfarenheter. Jag kan ibland tycka a. presenta1onerna på WLIC kan 
vara lite amatörmässiga med tanke på a. det är en dyr konferens a. delta i 
- men det blir ju så när det är vi yrkesverksamma som föreläser. Vissa är 
fantas1ska talare, andra av oss (jag är säkerligen en av dem) är kanske 
bä.re lämpade a. jobba ”bakom scenen”. Det finns dock en glädje i a. 
”alla” (som har resurserna…) kan ha chansen a. få presentera sina rön och 
erfarenheter. Kanske borde man fundera på a. blanda upp med några 
professionella föreläsare inom aktuell forskning? Där sä.er kanske IFLA:s 
dåliga ekonomi käppar i hjulen.  
 
Jag kommer inte gå in så mycket 
närmre på alla de föreläsningar jag 
deltog på under de nästkommande 
dagarna. Det handlade om allt från 
det nya folkbiblioteksmanifestet 1ll 
det 1digare nämnda AI. Om klimat 
och cirkulär ekonomi (som på något 
märkligt sä. inte alls är lika synlig i 
den svenska biblioteksdiskussionen 
som den är i väldigt många andra 
länder) och biblioteksrummet. Om 
open science och panelsamtal med 
IFLA Governing board. Dessutom 
blev det biblioteksbesök samt en 
1llställning på e. zoo (en mardröm för en vegan som tänker på djurens rä. i 
en värld så totalt dominerad av människan) och många, många trevliga och 
givande möten och samtal som fick mig a. växa både som människa och 
som bibliotekarie. Tyvärr blev det lite för få överraskande möten - jag måste 
själv bli bä.re på a. våga tränga mig på 1ll synes slutna grupper. Jag blev 
återigen stärkt av känslan av a. vi alla var där för a. vi brinner för (fri) 
1llgång 1ll informa1on och för bibliotek. Jag önskar a. känslan inte 
smutsades ner något av dåvarande IFLA-ledningen. 

Men jag känner 1llförsikt. Som alla vet hoppade Förenade arabemiraten av 
som värdland för WLIC 2024. Den nya presidenten Vicki McDonald verkar 
sträva eZer större transparens. Bland annat har det nya governing board 
bekräZat (jag citerar) ”updated Selec1on criteria for WLIC 2025, including 
affirma1on of IFLA’s Authority over programming and welcoming 



opportuni1es to underline how bids will support IFLA’s values”.  Vad det 1

leder 1ll i prak1ken återstår a. se men jag hoppas a. alla som är 
engagerade kan få 1llfälle a. påverka utgången. Och jag hoppas innerligt a. 
det finns en lösning som innebär a. exempelvis biblioteksverksamheterna i 
Nordafrika och Sydvästasien blir bä.re representerade, utan a. vi för dess 
skull måste bryta ned konferenserna i olika beståndsdelar. För IFLA ska ju 
vara bibliotekens världsorganisa1on. Det här måste väl gå a. ordna på 
något sä., eller är jag alldeles för naiv? Jag väljer a. tro a. vi som jobbar på 
bibliotek (vi som fak1skt är IFLA, eller hur?) hi.ar en lösning som fungerar. 
Med professionalism, tolerans, förståelse och ödmjukhet som byggstenar.  

Med det sagt kommer jag aldrig gå med på a. tolerans och förståelse 
innebär a. åsidosä.a en sådan basal mänsklig räXghet som a. fak1skt få 
finnas 1ll. Där går min gräns. 

We’re here, we’re queer, deal with it! 

PS. Hur gick då resan hem? Jo tack, den gick lite bä.re, bara e. av tågen var 
inställt. Jag kom dit jag skulle så småningom.
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